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TILOS FENYEK 
mia t t 

kihágásl eljárást indítanak 
azok ellen, akik nem tartották be a hétfő éjszakai elsöíéliíésí 

premier rendelkezéseit 

Takarékoskodni ? 

HOC 
(A Délmagyarország munka t á r s á t ó l ) A hét-

főn éjszaka tartott első elsötétitési gyakorlat 
eredményét jelentésbe foglalva terjesztik leg-
közelebb a légyédelm' bizottság elé. A jelentés 
anyagát a közigazgatási hatóságok és a rend-
őrség á l l i t ja össze. A gyakorlat a lka lmáva l 
ugyanis m inden egyes momentumró l , vagy 
szabálytalanságról jegyzökönyvet vettek fel. 

Az ellenőrző közegek megállapították, hogy 

nagyon sokan nem tartották he 
azokat a rendelkezéseket, ame-
lyekre a város hatósága hirdet-
mények u t j án hivta föl a lakosság 

figyelmét. 

Egész sereg olvan esetet jegyeztek fel. amikor 
nem gondoskodtak a r iadó után a lakások, 
vagy üzlethelyiségek el sötétítéséről. Tgv többek 
között feljegyezték a rendőrök, hogy az egyik 
tiszaparli csárda udvarán továbbra is égve 
hagyták az erősfénvü aceti lénlámpát, világos-
ság volt a Fekelcsas udvarán , egy szállóban, a 

posta épületében, a Szent István-téren, a Kiss 
Dávid-palota egyik lakásában, a Tábor-ucca 
és a Valéria-tér sarkán, a gázgyár gépházában 
és több tiszai csónakházban is. A hizott?,ág 
most megál lapí t ja , hogy személy szerint k ik 
követték el a mulasztást, azután ezeket az 
adatokat átküld i a rendőrkapi tánysághoz a 
k ihágás i el járás megindítása céljából. A ren-
delet értelmében ugyanis 

k ihágást követ el és két hónap ig 
terjedhető elzárással büntetendő 
az, aki i lyen légvédelmi gyakor-
latok a lka lmáva l nem teljesiti az 

előirt rendelkezéseket. 

Itt emi i t j ük meg, hogy rövidesen megkezdik 
azoknak a kiképzését, akiket a tőrvény értel-
mében légvédelmi szolgálatra be lehet rendel-
ni és akiknek nyi lvántartását má r régebben 
elkészítették. Azok ellen, ak ik a behívást nem 
veszik tudomásu l és nem jelennek meg a ki-
képzésen, szintén e l járás indu l . 

A szegedi gyüuiölcs~exporiptac 
rendezését 

sürgették a közigazgatási bizottság keddi ülésén 
Az idegklinikával kezdik meg az egyetemi építkezések foly-
tatását — A felsővárosi villamosvonal meghosszabbítása és 

a tanyai legeltetési razziák 

(A Délmagyaror$zág munkatársától.) A szegedi 
közigazgatási bizottság kedden délután tartotta 

juniusi ülését dr. vitéz lmecs György főispán 
elnökletével. Az elnök bejelentette napirend előtt, 
hogy a kormányzó három nap múlva ünnepli 
születésnapját. Indítványozta, hogy a bizottság 
ebből az alkalomból táviratilag üdvözölje. A bi-
zottság a főispán bejelentését állva hallgatta vé-
gig é s egyhangúlag elfogadta. 

A polgármester jelentéséhez dr. vitéz Shvoy 
Kálmán szólalt fel. Elmondotta, hogy ezelőtt a 
katonazenekar minden héteu térzenét adott a 
Széchenyi-téren. Ez a kedves s z°kás ismeretlen 
ok miatt elmaradt. Kérte a polgármestert, bogy 
lépjen ebben az ügyben érintkezésbe a dandár-
parancsnoksággal. 

Ezután Shvoy Kálmán 

a gviimölcskérdésről 

beszélt. Az idén Szegedről eddig mintegy ?O0 va-
gon cseresznyét rrportédlak. A szegedi cseresz-
nye keresett exportcikk. Egy.,uj érekellség ala-
kult, amelynek célja, hogy az egész környék gyü-
mölcsexportját Szegedre koncentrálja és innen 
bonyolítsa- le. Ez igen fontos kérdés, amellyel a 
város hatóságának hivatalból foglalkoznia kell. 
Megdöbbenve tapasztalta, hogy a szegedi piacon 
nincs megfelelő hely az exportgyümölcs csoma-
golására. A várasnak kellene erről sürgősen gon-
doskodnia. Szükség lenne nyilvános, interurbán 
telefonállomásra i s . Felhívja a figyelmet arra is, 
hogy Szatymazon is kialakulóban van az export-
piac. A gyümölcstermelők egyesülete .igen szép 
munkát végzett, ezért elismerés illeti meg. l l iba, 
hogy a város felügyelet nélkül hagyja a nagyfor-
galmu gyümölcspiacot. Helytelen, hogy a piacok 
ellenőrzésével megbízott tisztvisedlők átalányban 
kapják tiszteletdíjukat, de senki sem ellenőrzi, 
hogy elvégzik-c a piacok ellenőrzését. Kecskemé-
ten a tanács í«gjai felváltva ellenőrzik a piacot 
és ebben az ellenőrzésben maga a polgármester 
is résztvesz, ami helytelen rendszer, — a helyes 
megoldás az lenne, ha a tisztviselők napidíj el-
lenében felváltva mennének ki a piac ellenőrzé-
sére. 

Dr. r a p Róbert több kérdést kivánt a bizott-

ság előtt szóvátenni. Az első 

a gedói villamos 

kérdése. Évekkel ezelőtt kötelezte a város a vll-
lamostársaságot ennek a vonalnak a meghosszab-
bítására, de a társaság minduntalan ujabb és 
ujabb haladékot eszközöl ki a kormányhalóság-
tól. Tudomása szerint a vállalat felajánlotta, hogy 
a villamos helyett autóbuszjáratokat indit ezen a 
vonalon. Ezzel a kérdéssel a város hatósága még 
nem foglalkozott. 

A másik kérdés, amit szóvá kiván tenni az, 
liogy a közelmúltban razziát tartottak a jószágok 
után a vasútvonalak és az utak mentén, pedig 
itt alig akad legelni való. Tulszigorunak tartja 
ezt a megoldást, mert egy zálogba elhajtott ló 
után 50—00 pengőt kell fizetnie egy-egy gazdának. 

Szóvá tette végül dr. Pap Róbert, hogy az egye-
temi könyvtár helyiségei túlságosan szűkek. 
amiatt tűrhetetlenül zsúfoltak. Kérdezte a Mis-
pánt, hogyan áll 

az egyetemi epitkezések" 

kilátásba helyezett folytatásának' dolga. Javasol-

ta, hogy irjon fel ebben az ügyben a bizottság a 

kormányhoz 
A főispán válaszában elmondta, hogy az ál-

lami költségvetésben 00.000 pengői irtak elő az 
egyetemi építkezések folytatására. Az egyetem ma-
ga" ellátmányából évi 130.000 pengőt ajánlott fel 
erre a célra. így remén 1/ van arra, hogy rövide-
sen sor kerül a hét évvel ezelőtt abbahayott 
egye'emi építkezések folytatására. 

Dr. Tóth Béla polgá'rmesterhelyettcs elsősor-
ban hálás köszönetet mondott Shvoy Kálmánnak, 
amiért a gyümölcsesport kérdésével foglalkozott. 
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Az államügyész 
Bünügvi történet. Főszereplők : 

LEW IS STONE, FRANCHOT TOXE. 

TÖRV. VÉDVE" 

Gyári lerakat: Kárásx-ucca 6. 

Elmondta ezután, hogy a város hatósága állan-
dóan napirenden tartja a kérdést. A városnak 
három piacbirája van, mindegyik havi 50 pengő 
tiszteletdíjat kap. Utánanéz, hogy a ti,sztviselólí 
miképen végzik külön mnukájukat. Pap Bóbert 
felszólalására válaszolva elmondja, hogy a gedói 
autóbuszjáratok ügyel a juniusi közgyülé\s napi-
rendjére tüzi. A tilos legeltetések nagyon elszapo-. 
ródtak, — folytatta ezután. Ez tette" szükségessé 
a szigorú razziák" elrendelését. Az egyetemi épít-
kezéseket — értesülése szerint 

az ideg- és e lmekl in íka 

felépítésével kívánják folytatni. Az egyetem or-
vostudományi kara éppen most érdeklődött, hogy 
milyen telken építhetnék fel ennek a klinikának 
a hajlékát. 

Shvoy Kálmán: Tévedés. A kultuszminiszter 
először — a miniszter tájékoztatása szerint — 
a plébánia-palota melletti üres Templom-téri te-
lekré&zt kivánja beépíttetni. Itt kapna helyet 

az egyetemi gazdasági h ivata la és 
a fogászat. 

a Fodor -uccai épületet kapná meg a klinika, a 
Kálvária-uti épületet pedig Éa katonaság kapná 
vissza. 

Dr. Tóth Béla polgármesterlielyettes: Ez « 
terv megváltozott ujabban. 

Imecs főispán: Az egyetem a Dóm-téri üre s 

telket nem tartja alkalmasnak a gazdasági épület 
céljaira. Ezért z Onozó féle telekre kivánja fel-
építtetni a gazdasági épületet. Arra kérte ezután 
a polgármestert, hogy 

a gyümölcscsomagoló kérdését n 
lehető legsürgősebben oldja meg 

a város. 

Megdöbbenve hallja, hogy a piacellenörök nem 
végzik kellő lelkiismeretességgel a munkájukat. 
Kéri a polgármestert, indítson vizsgálatot és ha 
mulasztást követtek el, tegye meg a szükséges 
intézkedéseket. 

. A bizottság ezután meghallgatta Hegedűs An-
tal árvaszéki elnök jelentését, majd dr. Sajó Sán-
dor tiszti főorvos 

az egészségügyi jelentés* 

mutatta be. X jelentéshez vitéz dr. Shvoy Kálmán 
szólalt fel. Hivatkozott a főorvos legutóbbi ülé« 
sén tett kijelentésére, amely szerint a főorvos ;t 
közgyűlésien elhangzott bírálatot visszautasította, 
Miután egy közgyűlési jogos bírálatot a közigaz-' 
gatási bizottság előtt senki sem utasíthat vissza, 
a főorvás eljárását a belügyminiszternél bejelen-
tette. 

Dr. Sajó Sándor engedélyt kért arra, hogy eb-' 
ben az ügyben tartózkodjék a nyilatkozattól, mert 
a belügyminiszter elrendelte ellene a s nját maga 
által kért fegyelmi vizsgálatot. 

Ezután a rendőrség ielentése következett, 


